

# 國立中山大學論文指導教授遴聘原則

## Principles for Appointment of Graduate Student's Advisor

93年6月11日第100次教務會議修正通過

Amended and approved at the 100th Academic Affairs Council meeting on June 11, 2004

109年10月16日第165次教務會議修正通過

Amended and approved at the 165th Academic Affairs Council meeting on October 16, 2020

- 一、 為使本校各系(所)遴聘論文指導教授有所依循，特訂定本原則。
  - I. These principles are formulated to provide guidelines for the department/institute (hereinafter referred to as the “unit”) to appoint advisors for graduate students.
- 二、 論文指導教授須為助理教授以上，並符合學位授予法學位考試委員之資格。
  - II. An advisor shall be an assistant professor or above and meeting the conditions as an exam committee member in accordance with the *Degree Conferral Act*.
- 三、 論文指導教授應以本系專任教師指導為原則，若因專業領域或系所師資不足，得商請本校其他系所教師或兼任教師擔任。
  - III. An advisor shall be a full-time faculty member affiliated with the unit, in principle; a full-time faculty member from other units or adjunct faculty member of the unit may be appointed in consideration of specialties or a shortage of faculty in the unit.

指導教授若無法商請本校教師擔任，得商請校外教師或專家學者擔任，惟須另安排本校教師一人共同指導。

A faculty or expert outside the University may also be invited to be an advisor if no faculty from the University is suitable, but a faculty member from the University shall be appointed as a co-advisor.
- 四、 論文指導教授若退休或離職，仍可繼續指導，惟須另安排本校教師一人共同指導。
  - IV. An advisor may continue to carry on responsibilities even after retirement or leaving the University, but a faculty from the University shall be appointed as a co-advisor.
- 五、 為確保指導品質，教學自主性及學生安排之合宜性，各系所指導研究生人數規範，由學院協調系所訂定，並送教務處備查。
  - V. In order to ensure advisory quality, teaching autonomy, and the balance of loading of supervised students, the regulations on the number of graduate students supervised by an advisor shall be formulated by individual units with coordination from the college and submitted to the Office of

Academic Affairs for reference.

三年內新成立之系所，因師資不足，指導教授得商請校外教師擔任，不受本原則第三條第二項之限制。

A unit established within three years may invite faculty from outside the University as an advisor due to a shortage of faculty and is not constrained by Paragraph 2 of Article 3.

- 六、 論文指導教授除系所另有更嚴格之規定從其規定外，悉依本原則辦理。
- VI. Graduate student's choice of an advisor is subject to these principles unless individual units have their own stricter regulations.
- 七、 本遴聘原則經教務會議通過，陳請校長核定後實施，修正時亦同。
- VII. These principles are approved by the Academic Affairs Council and the President before implementation. Amendments to these principles shall follow the same procedure.